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UVOD 
 
 
 Sedam godina rada foruma za bezbjednost zajednice opštine Prijedor kao 
neformalnog, nestranačkog i multidisciplinarnog tijela predstavnika lokalne zajednice 
Prijedora i u 2009. godini protekao je u iniciranju i rješavanju problema u zajednici koji 
se odnose na bezbjednost u partnerskim odnosima zajedničkim preventivnim djelovanjem 
polazeći od pretpostavke da je bezbjednost zajednice interes svih građana.  
 
 Sastanci Foruma se održavaju u zgradi Opštine Prijedor. 
 
 U toku 2009. godine Formu je u saradnji sa insitucijama i građanima inicirao i 
učestvovao u rješavanju velikog broja bezbjednosnih problema u zajednici. Ukazao je na 
širok spektar prioritetnih problema kao što su problemi asocijalnog i nasilničkog 
ponašanja u zajednici, nasilje u porodici, prevencija ovisnosti u školama, maloljetničke 
delikvencije, kontrola duševno oboljelih lica, posebno u činjenju prekršaja i krivičnih 
djela. Pitanja komunalne prirode, osvjetljenja dijela ulica, kvartova, uređenje prilaza 
školama, saobraćajnica, tehničke zaštite objekata, unapređenja lične i imovinske 
bezbjednosti građana,  te smanjenje straha od kriminala i stvaranja ljepših uslova za 
život.  
 
 
AKTIVNOSTI FORUMA U 2009. GODINI 
 
 Na svim sastancima Foruma kao redovna tačka dnevnog reda je bila, Razmatranje 
novoidentifikovanih problema, vezanih za bezbjednost zajednice, a gdje su učestvovali 
svi članovi Foruma.  
 Članovi Foruma su u saradnji sa stručnim saradnicima za mjesne zajednice i sa 
predsjednicima savjeta MZ održavali kontakte te radne sastanke u nekoliko  MZ u cilju 
identifikovanja i riješavanja problema  na terenu. Po zaključcima te preporukama sa 
sastanka uspješno su riješeni pojedini problemi kao što su parkiranje, ostavljena vozila, 
pitanja komunalne prirode, te spriječeni su mogući incidenti pojedinaca u narušavanju 
međukomšijskih odnosa i tr.. 
 U toku godine su se provodile određene aktivnosti vezano za samozaštitu građana 
a u cilju upoznavanja sa preventivnim mjerama koje mogu preduzeti građani u 
samozaštiti svoje imovine  i poboljšanja bezbjednosti u svojoj sredini. Posebno 
predstavnici policije su u kontaktu sa građanima dijelili info-materijal  i plakate sa 
sadržajem koji se odnosi na navedenu temu. U lokalnim informativnim emisijama putem 
radija i telefizije te lista Kozarski vjesnik,  građani su upoznati na koji način mogu 
zaštititi svoju imovinu te našto obratiti pažnju. 
 Pred novogodišnje praznike takođe su provođene promotivne kampanje sa 
lokalnim medijima vezano za upotrebu pirotehničkih sredstava moguće opasnosti i 
posledice zloupotreba.  
 U saradnji Centra za socijalni rad, policije i škola provodile su se zajedničke 
aktivnosti na projektu sprečavanje maloljetničke delikvencije i vršnjačkog nasilja u 
osnovnim i srednjim većim školama na cijeloj teritoriji opštine Prijedor. Zapaženo je 



veće interesovanje u osnovnim školama za ovakve aktivnosti , a što će se nastaviti i u 
2010. godini.  
 Na sjednicama Foruma je istican problem u vezi prikupljanja i stavljanja pod 
kontrolu neeksplodiranih eksplozivnih sredstava, i nelegalnog oružja,  ali i pored 
naznačenih problema za istaknuti je aktivnosti i dobre  rezultate pradstavnika Civilne 
zaštite i policije. 
 U toku 2009. godine ostvarena je konkretna  saradnja sa Službom za informisanje 
opštine Prijedor, gdje su Aktivnosti Foruma  stavljene na zvanični Web sajt opštine 
Prijedor, gdje se prate redovni sastanci Foruma i prenose informacije sa sastanaka.  
  
 Kao poteškoće u radu foruma: 

- Forum se bavi još uvjek organizacionim, planskim, materijalno tehničkim i 
drugim uslovima za uspješniji rad.  

- U radu Foruma ne dolaze do izražaja identifikovanje , razmatranje i rješavanje 
konkretnih problema (od jednostavnijih ka složenihim) koji su vezani za 
bezbjednost zajednice na šta će se u narednom periodu obratiti posebna pažnja 
u radu Foruma.  

- Takođe i aktivnosti članova, pored stalnih članova, onih najaktivnijih i ostali 
članovi Foruma trebali bi više da se angažuju, aktivnije od dolaska na 
sastanke, priprema, davanje prijedloga, iniciranje problema i riješavanje istih.  

 
U toku 2009. godine Forum za bezbjednost zajednice Prijedor održao je pet (5) 

sastanaka. 
 Pored redovnih sastanaka održavani su i sastanci radnih grupa članova Foruma, 
posebno radna grupa se sastajala između sastanaka gdje su pored priprema dogovarali 
inicijative i prijedloge vezano za rad Foruma.  
 Sačinjen je: 

- Prijedlog odluke o formiranju Foruma koji je predviđen da se uputi 
odbornicima SO na zasjedanju redovne skupštine a kao zvanična podrška za 
rad Foruma. 

- identifikovani problem destruktivnog ponašanja maloljetnih lica, bivših 
učenika osnovnih škola, a u blizini škola, stavljen je pod kontrolu u saradnji sa 
policijom i osnovnom školom Petar Kočić, te spriječeni incidenti. Kontakti sa 
školama su redovni i saradnja dobra, što će se nastaviti i u narednom periodu. 

-  Inicirani su i rješavani su problemi u vezi prosjačenja, te nelegalnog 
prikupljanja priloga i u saradnji sa policijom a što je sve medijski popraćeno 
na lokalnom nivou. 

- Članovi Foruma su na sastanku upoznati od strane komandira PS za BS sa 
Informacijom o stanju bezbjednosti saobraćaja, sa prijedlogom mjera o 
poboljšanju istog, gdje se ističu kritične ulice, po broju nezgoda, naselja. Sa 
Foruma je upućen apel ostalim službama opštine da se uključe u rešavanje 
ovih problema te podizanje bezbjednosti saobraćaja na viši nivo, a posebno 
kako bi se zaštitili najmlađi učesnici u saobraćaju. Od predloženih mjera u 
saradnji sa opštinskim odjeljenjem za stambeno komunalne poslove, članovi 
Foruma su imali više sastanaka gdje su dogovorene i realizovane konkretne 
aktivnosti.   



- Izgradnja zaštitnih ograda na dionicama kolovoza u blizini škola, te uređenje 
vertikalne i horizontalne sigmnalizacije, usporivača brzine itd.  

- Formirane su radne grupe i nosioci aktivnosti iz nadležnih institucija koji su 
zaduženi za realizaciju plana, te za izvještavanje članova foruma o radu (gupa 
za rad po mjesnim zajednicama, rad sa školama, te radna grupa za izradu 
promotivnog materijala u radu foruma). 

- Razmatrane su i inicirane mogućnosti postavljanja i korištenja video nadzora, 
kojim bi se preventivno djelovalo na sprečavanje izvršenja krivičnih djela, te 
drugih protivpravnih radnji. Nastavlja se dalji rad na pronalasku rješenja 
instaliranja minimuma nadzornih kamera i korištenja postojećih. 

- Kroz rad u multietničkim sredinama po projektu policije provedena je 
medijska kampanja, ostvarena dobra saradnja sa građanima u multietničkim 
sredinama, posebno sa udruženjem Roma i udruženjima drugih naroda. 

- Skupština Opštine Prijedor je na 10. sjednici održanoj dana 17.09.2009. 
godine usvojila jednoglasno dokument Foruma Informaciju o radu Foruma za 
bezbjednost zajednice Prijedor i time zvanično podržala rad Foruma. 
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